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Spørgsmål 

Kan ministeren oplyse, hvad status er på den arbejdsgruppe, som blev igangsat før folke-

tingsvalget i 2019, som havde til opgave at kigge på reglerne og uhensigtsmæssigheder ved 

dobbeltbeskatning på aktionærlån? 

 

Svar 

Reglerne om beskatning af aktionærlån blev indført med henblik på at fjerne de skatte-

mæssige fordele ved at optage aktionærlån som et skattefrit alternativ til at hæve løn eller 

udbytte i selskabet til finansiering af aktionærens privatforbrug.  

  

Jeg er opmærksom på den kritik, der var været rejst i forhold til beskatningen i de situati-

oner, hvor aktionæren har forsøgt at rette op på situationen ved at tilbagebetale lånet til 

selskabet. Jeg har derfor bedt mine embedsmænd om at fortsætte det arbejde, som min 

forgænger iværksatte, med henblik på at undersøge, om der er behov for at ændre reg-

lerne, og hvordan det i givet fald kan gøres.  

 

Det er for mig vigtigt at fastholde sigtet med lovgivningen, nemlig at hovedaktionærer 

ikke skal kunne trække penge skattefrit ud af selskabet. Samtidig er jeg dog enig i, at man 

så vidt muligt bør sikre, at den samlede beskatning ikke bliver urimelig høj. 

 

Der er således tale om en kompleks problemstilling. Jeg kan i den forbindelse oplyse, at 

Skatteministeriet har modtaget flere bidrag i forhold til konkrete løsninger af problema-

tikken, herunder også fra rådgiverside. Disse bidrag indgår i arbejdet, som endnu ikke er 

afsluttet.  
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